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Følgende faste medlemmer møtte: 
Navn Funksjon Representerer 
Ståle Refstie Ordfører AP 
Janne Merete Rimstad Seljebø Medlem AP 
Bjørn Røkkum Medlem AP 
Anisa Ali Aden Medlem AP 
Lusie Gjersvoll Medlem AP 
Malene Aaram Vike Medlem AP 
Trygve Stavik Medlem AP 
May Jorid Strand Medlem AP 
Sander Løken Berntsen Medlem AP 
Jorunn Ellinor Silseth Medlem AP 
Edgar Normann Gundersen Medlem AP 
Arne Magne Rønningen Medlem AP 
Erling Outzen Medlem SV 
Arne Christen Drøpping Medlem KRF 
Halvard G Hagen Medlem SP 
Jørgen Inge Singsdal Medlem SP 
Einar Mo Medlem SP 
Eystein Endreson Opdøl Medlem SP 
Maja Solli Medlem V 
Tone Hustad Medlem H 
Stig Rune Andreassen Medlem FRP 
Kjell Arne Nerland Medlem FRP 
Erling Rød Medlem FRP 

 
  



 
Følgende medlemmer hadde meldt forfall: 
Navn Funksjon Representerer 
Jonny Meland Medlem AP 
Bjørn Flemmen Steinland Medlem AP 
Ole-Anders Andreassen Medlem AP 
Jonas Koksvik Medlem SV 

 
Følgende varamedlemmer møtte: 
Navn Møtte for Representerer 
Laila Rønningen Bjørn Flemmen Steinland AP 
Linn Rødset Jonny Meland AP 
Ole Furu Ole-Anders Andreassen AP 
Anne-Mari Sæther Jonas Koksvik SV 
Endre Nisja (i sak 15/19 og 16/19) Tone Hustad H 

 
Merknader 

 

Til dagsorden: 

Ordfører Ståle Refstie orienterte om følgende tillegg og endringer i dagsorden: 

- Kommunedirektør Randi Dyrnes har bedt om å få orientere om saken om innsynsrett i 
pasientjournal, som har vært oppe i media den siste tiden.  Orienteringen foreslås satt 
opp som første punkt på dagsorden, før spørrehalvtimen. 

- Sak 20/19; Sammenslåing av Møre og Romsdal Revisjon og Kommunerevisjonsdistrikt 
nr. 3 i Møre og Romsdal, utsettes til kommunestyremøtet 8. mai 2019, etter at 
kontrollutvalget har behandlet saken. 

Kommunestyret ga enstemmig sin tilslutning til ovennevnte tillegg og endringer i dagsorden. 

 

Habilitetsvurderinger: 

I orienteringssak nr. 4 om NIR 

Bjørn Røkkum ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at hans leder, Eilif M. Lervik, er 
styreleder i NIR.  Røkkum ble erklært habil i orienteringssaken om NIR, jf. forvaltningslovens § 
6, 3. ledd. 

I sak 14/19:  

Ståle Refstie ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han er styreleder i Sunndal 
Næringsselskap AS, som vil bli berørt av saken som tjenesteleverandør.  Refstie ble erklært 
inhabil i forbindelse med behandlingen i formannskapet.  Kommunestyret erklærte Ståle Refstie 
inhabil, jf. forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

I sak 15/19 og 16/19: 

Ståle Refstie ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han er styreleder i Sunndal 
Næringsselskap AS.  Kommunestyret erklærte Ståle Refstie inhabil, jf. forvaltningslovens § 6, 2. 
ledd. 



Tone Hustad ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at hun er styremedlem i SuSu-
programmet.  Kommunestyret erklærte Tone Hustad inhabil, jf. forvaltningslovens § 6, 1. ledd 
bokstav e). 

Sander Løken Berntsen ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at hans mor er 
styremedlem i SuSu-programmet.  Kommunestyret erklærte Sander Løken Berntsen inhabil, jf. 
forvaltningslovens § 6, 1. ledd bokstav b). 

Kjell Arne Nerland ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han er varamedlem i 
Sunndal Næringsselskap AS.  Kommunestyret erklærte Kjell Arne Nerland inhabil, jf. 
forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

 

I. Spørrehalvtimen 
- Jørgen Singsdal: Om vakante stillinger i plan-, miljø- og næringstjenesten – Klarer 

kommunen å opprettholde servicegraden og framdriften i tjenesten?  Assisterende 
kommunedirektør og konstituert plansjef Harriet Berntsen svarte. 

- Maja Solli: Om gang- og sykkelvei mellom Sunndal ungdoms- og kulturskole og Hydro-
hallen.  Veien mangler skilting og benyttes som bilvei til og fra Hydro-hallen og 
kunstgressbanen.  Er det greit for Sunndal kommune at det er slik?  Eiendomssjef Jan 
Erik Holthe svarte. 

- Arne Drøpping: Etterlyser svar på interpellasjon og tidligere spørsmål om Sunndal 
kommune har søkt om midler i bekjempelsen av barnefattigdom til blant annet 
utlånssentral.  Kommunedirektøren svarte. 

- Erling Rød: Om fokuset på mosjon blant barn og unge.  Hvordan er statusen angående 
tilbud og tilrettelegging for mosjon for barn og unge i Sunndal kommune?  
Kommunedirektøren svarte. 

- Stig Rune Andreassen: Om meslingeutbrudd.  Har alt helsepersonell i Sunndal 
kommune, som har kontakt med pasienter, vaksinert seg? Dersom nei, vil 
kommunedirektøren sørge for at aktuelle ansatte vaksineres umiddelbart?  Ønsker 
kommunedirektøren å innføre obligatorisk vaksinering?  Kommunedirektøren svarte. 
 

II. Orienteringssaker 
1. Kommunedirektør Randi Dyrnes orienterte om saken om innsynskrav i pasientjournal.  

Hensynet til pasienten har vært styrende for Sunndal kommune sin håndtering av 
saken og regelverket for pårørendes innsynsrett er svært komplisert.  Det har blitt gitt 
delvis innsyn tidligere, men etter dommen i Nordmøre Tingrett, der ektefelle fikk 
medhold i full innsynsrett, er alle journaler blitt utlevert 26. mars 2019.  Randi Dyrnes 
beklaget at det ikke har vært utlevert på et tidligere tidspunkt. 

2. Jan Erik Myhr fra Statens Vegvesen orienterte om omleggingen av trafikkstasjonene. 
3. Konserndirektør Vidar Thorheim fra Hero orienterte om planer for asylmottak i 

Sunndal kommune. 
4. Hilde Ødegård Harstad fra Nordmøre Interkommunale Renovasjonsselskap (NIR) 

orienterte om arbeidet med nytt interkommunalt renovasjonsselskap. 
5. Ordfører Ståle Refstie orienterte om saker fra årsmøtet i Nordmøre Regionråd ORKide. 

 

 



 

Permisjoner: 

Representanten Trygve Stavik fikk innvilget permisjon fra kl. 16.30 og deltok ikke i behandlingen 
av spørsmål SP 3/19 og gjennomgangen av referatsakene. 

 
Fra administrasjonen møtte: 
Navn Stilling 
Randi Dyrnes Kommunedirektør – deltok under hele møtet 
Harriet Berntsen Assisterende kommunedirektør – deltok under 

spørrehalvtimen, orienteringssakene og behandlingen 
av sak PS 11/19-21/19 

Andrea Fivelstad Økonomisjef – deltok under spørrehalvtimen, 
orienteringssakene og behandlingen av sak PS 14/19 – 
16/19 

Ildri Solbakk Personalsjef – deltok under spørrehalvtimen og 
orienteringssakene 

Bente Mosbakk Sjef for innvandrertjenesten – deltok under 
spørrehalvtimen og orienteringssakene 

Mona Reinset Barnehagesjef – deltok under spørrehalvtimen og 
orienteringssakene 

Jan Erik Holthe Eiendomssjef – deltok under spørrehalvtimen og 
orienteringssakene 

Britt Iren 
Bæverfjord 

Helsesjef – deltok under spørrehalvtimen, 
orienteringssakene og behandlingen av sak PS 12/19 

Sigrun Rødset Informasjonsleder – deltok under spørrehalvtimen og 
orienteringssakene 

Siv-Grete Sponås Avdelingsleder idrett, kulturtjenesten – deltok under 
spørrehalvtimen 

Sigurd Stangvik Avdelingsleder kommunalteknisk tjeneste – deltok 
under spørrehalvtimen og orienteringssakene 

Anne Kari 
Grimstad 

Sjef for NAV – deltok under behandlingen av sak PS 
18/19 

 

Andre som møtte: 
Navn Stilling 
Per Helge Malvik Daglig leder i Sunndal Næringsselskap AS – deltok under 

behandlingen av sak PS 14/19 – 16/19 
Per Gunnar Løset Avdelingsingeniør Tingvoll kommune – deltok under 

behandlingen av sak PS 12/19 
 

  



 

Møteprotokollen er ført av: 

_____________________ 

Brit Helene Resell 

utvalgssekretær 

 

Underskrift: 

Vi bekrefter med underskriftene våre at det som er ført i møteboka, er i samsvar med det som 
ble vedtatt på møtet. 

______________________ ______________________ _______________________ 
        May Jorid Strand         Ståle Refstie     Arne Christen Drøpping 

               ordfører 

  



 

Saksliste – Kommunestyret 27.03.2019 
Utvalgs-
saksnr 

Innhold Unntatt 
offentlighet 

Arkiv- 
saksnr 

PS 11/19 Uttalelse til forslag om nedlegging av trafikkstasjoner  2019/545 

PS 12/19 Forespørsel om trekking av innsigelse til 
reguleringsplan Bergmesteren Raudsand 

 2016/15114 

PS 13/19 Revisjon av vilkårene for kraftproduksjon i Aura-
vassdraget 

 2008/419 

PS 14/19 Godkjenning av Strategi for reiselivssatsing i Sunndal 
2019 - 2022 

 2018/2266 

PS 15/19 Kontrollutvalget i Sunndal - SuSu-programmet  2012/1599 

PS 16/19 SuSu-programmet - Avklaringer i forbindelse med 
bevilgning og forvaltning av midler  

 2012/1599 

PS 17/19 Finansiering programfag breddeidrett Sunndal 
videregående skole 

 2019/189 

PS 18/19 Arbeid og aktivitet etter endt introduksjonsprogram- 
sluttrapport 

 2016/15902 

PS 19/19 Budsjettregulering investeringsbudsjett 2019 - 
overføring av ubrukte bevilgninger fra 2018 

 2019/409 

PS 20/19 Sammenslåing av Møre og Romsdal Revisjon IKS og 
kommunerevisjonsdistrikt nr 3 i Møre og Romsdal IKS 
(komrev3) 

 2019/549 

PS 21/19 Årsmelding 2018 for Sunndal eldreråd  2019/204 

  

Interpellasjoner 

  

IN 2/19 Interpellasjon i kommunestyret 27.03.2019 - Nei til 
atomvåpen! 

 2019/532 

IN 3/19 Interpellasjon i kommunestyret 27.03.2019 - 8. mars 
som flaggdag 

 2019/551 

  

Skriftlig spørsmål  

  

SP 3/19 Spørsmål til kommunedirektøren i kommunestyret 
27.03.2019 - universell utforming, statusgjennomgang 
for alle etater i Sunndal kommune 

 2019/465 

  

 

  



 

Referatsaker 

RS 7/19 Klage på Nesset kommune sin tillatelse til 
mellomlagring av masser på eiendommen gnr. 40, bnr. 
51 

 2017/482 

RS 8/19 Etablering av nasjonalt deponi på Raudsand - utvidelse 
av klagen 

 2017/482 

RS 9/19 Gjennomgang av regional stats inndeling - oppfølging 
av regionreformen 

 2016/15779 

RS 10/19 Kontrollrapport 2018 vedrørende 
skatteoppkreverfunksjonen for Sunndal kommune 

 2019/361 

RS 11/19 Protokoll fra møte i representantskapet i NIR 
08.02.2019 

 2008/2247 

RS 12/19 Høring til uttalelse - ny kontrollutvalgs- og 
revisjonsforskrift (frist 02.05.2019) 

 2019/269 

RS 13/19 Protokoll fra representantskapsmøte 18.01.2019 - 
Møre og Romsdal Revisjon IKS 

 2015/545 

RS 14/19 USS landsmøte 28. - 29.03.2019 på Scandic Hell Hotel i 
Stjørdal 

 2011/877 

RS 15/19 Besøk av samferdselsminister Jon Georg Dale 
21.02.2019 

 2016/16301 

RS 16/19 Oppfølging - regionalt folkemøte om rovdyrpolitikk, 
Valldal 14.01.2019 

 2018/2988 

RS 17/19 Høring til uttalelse - planprogram for ny regional 
planstrategi og ny fylkesplan for 2020-2024 (frist 
12.04.2019) 

 2019/491 

RS 18/19 Oppreisningsordning for tidligere barnevernsbarn - 
avslutning av arbeidet 

 2009/971 

RS 19/19 Årsrapport 2018 og dokumenter fra årsmøtet 
15.02.2019 - ORKide Nordmøre regionråd 

 2017/499 

RS 20/19 Endringer i valgforskriften - foreløpig opptelling som 
manuell telling m.m. 

 2018/647 

RS 21/19 Videregående opplæring på Indre Nordmøre - uttalelse 
til Møre og Romsdal fylkeskommune 

 2019/544 

RS 22/19 Høring til uttalelse - Endring av vedtekter for KS - 
representasjon til Fylkesmøter og Landsting (frist 
27.03.2019) 

 2019/541 

 



 

PS 11/19 Uttalelse til forslag om nedlegging av trafikkstasjoner 
Kommunedirektørens innstilling 

Sunndal kommune har følgende krav til den pågående omorganiseringen av Trafikant- og 
kjøretøyområdet i Statens vegvesen: 

1. Sunndalsøra trafikkstasjon må opprettholdes, og kunne tilby nødvendige tjenester 
innen trafikant- og kjøretøyområdet på indre Nordmøre, herunder avvikling av 
teoretiske førerprøver og praktiske førerprøver klasse A (MC) og B (personbil) med 
sensor, ID-kontroll, billedtaking, utstedelse av førerkort og prøveskilt til 
næringstransport. 

2. Faktagrunnlaget for omorganiseringsprosessen må være korrekt med hensyn til reisetid 
til nærmeste oppmøtepunkt, som må beregnes tur/retur. Reisetid til nærmeste 
oppmøtepunkt for tjenester som krever fysisk oppmøte må beregnes som reisetid med 
kollektivtrafikk. Reisetiden må også beregnes fra ytterkantene i de berørte 
kommunene. To timer hver veg (fire timer tur-retur) til nærmeste oppmøtepunkt, slik 
Vegvesenet beregner, er uakseptabelt lang reisetid. 

3. Eksisterende tjenestetilbud ved Sunndalsøra trafikkstasjon må opprettholdes inntil 
avløsende tilbud i form av nye teknologiske løsninger er etablert. 

4. Ved innføring av nye teknologiske løsninger blant annet på områdene ID-kontroll og 
utstedelse av førerkort ved trafikkstasjonene, må Vegvesenet om nødvendig 
samarbeide med politiet og kommunene. 

Uttalelsen oversendes Statens vegvesen og KS. 
 

Behandling i Kommunestyret - 27.03.2019  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 

Vedtak: 

Sunndal kommune har følgende krav til den pågående omorganiseringen av Trafikant- og 
kjøretøyområdet i Statens vegvesen: 

1. Sunndalsøra trafikkstasjon må opprettholdes, og kunne tilby nødvendige tjenester 
innen trafikant- og kjøretøyområdet på indre Nordmøre, herunder avvikling av 
teoretiske førerprøver og praktiske førerprøver klasse A (MC) og B (personbil) med 
sensor, ID-kontroll, billedtaking, utstedelse av førerkort og prøveskilt til 
næringstransport. 

2. Faktagrunnlaget for omorganiseringsprosessen må være korrekt med hensyn til reisetid 
til nærmeste oppmøtepunkt, som må beregnes tur/retur. Reisetid til nærmeste 
oppmøtepunkt for tjenester som krever fysisk oppmøte må beregnes som reisetid med 
kollektivtrafikk. Reisetiden må også beregnes fra ytterkantene i de berørte 
kommunene. To timer hver veg (fire timer tur-retur) til nærmeste oppmøtepunkt, slik 
Vegvesenet beregner, er uakseptabelt lang reisetid. 

3. Eksisterende tjenestetilbud ved Sunndalsøra trafikkstasjon må opprettholdes inntil 
avløsende tilbud i form av nye teknologiske løsninger er etablert. 



4. Ved innføring av nye teknologiske løsninger blant annet på områdene ID-kontroll og 
utstedelse av førerkort ved trafikkstasjonene, må Vegvesenet om nødvendig 
samarbeide med politiet og kommunene. 

Uttalelsen oversendes Statens vegvesen og KS. 
 

 

 

PS 12/19 Forespørsel om trekking av innsigelse til reguleringsplan 
Rausand Bergemesteren 
Kommunedirektørens innstilling 

Sunndal kommune opprettholder sin innsigelse til reguleringsplan for Rausand Bergmesteren 
AS i Nesset kommune. Vi ser ingen grunn til å gjennomføre mekling med Fylkesmannen i Møre 
og Romsdal.  

 

Behandling i Kommunestyret - 27.03.2019  

Konstituert plansjef Harriet Berntsen orienterte innledningsvis. 

I tillegg orienterte Per Gunnar Løset, avdelingsingeniør i Tingvoll kommune. 

 

Representanten Erling Rød, FrP, la fram følgende alternative forslag: 

«Sunndal kommune trekker sin innsigelse til reguleringsplan for Raudsand Bergmesteren i 
Nesset kommune.» 

 

VOTERING: 

Det alternative forslaget ble satt opp imot innstillingen.  Innstillingen ble vedtatt med 26 mot 1 
stemme avgitt for det alternative forslaget. 

 
 

Vedtak: 

Sunndal kommune opprettholder sin innsigelse til reguleringsplan for Raudsand Bergmesteren 
AS i Nesset kommune. Vi ser ingen grunn til å gjennomføre mekling med Fylkesmannen i Møre 
og Romsdal. 
 

  



 

PS 13/19 Revisjon av vilkårene for kraftproduksjon i Aura-vassdraget 
Kommunedirektørens innstilling 

Sunndal kommunestyre har følgende uttalelse til NVE’s innstilling som gjelder revisjon av vilkåra 
for kraftproduksjon i Aura-vassdraget: 

1. Sunndal kommune ber om at alt uttak av konsesjonskraft fra Aura-vassdraget selges til 
OED-pris. Det må bli ensartede regler for beregning av konsesjonskraftpris. 

Siden 1959 er det skjedd store endringer i overføringsnettet, og kraft utveksles over 
hele landet, og til utlandet. Det bør derfor være samme konsesjonskraftpris for hele 
landet, og at denne beregnes som OED-pris – basert på en «gjennomsnittlig selvkost for 
et representativt antall vannkraftverk over hele landet».  

 
2. Sunndal kommune ber om at anleggsvegen skal ha fri ferdsel, jfr opprinnelige 

konsesjonsvilkår av 1953. Det skal ikke være anledning til å kreve brukerbetaling. Dagens 
vegstandard skal opprettholdes. 

Dagens vegstandard vil være tilstrekkelig for allmenheten. Det bør derfor være en veg 
som fritt kan benyttes av allmenheten, hvor drift og vedlikehold bekostes av Statkraft 
uten behov for et vegselskap og bruk av bompenger.  
 

3. Konsesjonæren skal sørge for biotopforberedende tiltak i gytebekker til gyteforhold er 
vesentlig forbedret. Konsesjonæren må fortsatt pålegges fiskeutsettinger jf. krav fra 
Fylkesmannen i Innlandet. 

4. Konsesjonæren skal bistå økonomisk for å bedre mulighetene for å dra eller kjøre ut båter 
på Aursjømagasinet. 

5. Konsesjonæren skal bistå økonomisk til økt tilrettelegging for friluftsliv: sykkelsti 
Aursjøhytta – Naustviken. 

 

Behandling i Kommunestyret - 27.03.2019  

Kommunedirektør Randi Dyrnes orienterte innledningsvis. 

 

Representanten Erling Rød, FrP, la fram følgende forslag: 

«Overskrifta endres til: Aura-reguleringene, revisjon av konsesjonsvilkårene. 

Tilleggsforslag til punkt 4: 

Konsesjonæren skal sørge for at det er enkelt å sette ut båt i Reinsvatnet selv om dammen ikke 
er full.» 

 

VOTERING: 

Forslaget til endring av overskrifta ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 1, 2 og 3 ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 4 ble enstemmig vedtatt. 



Tilleggsforslaget til punkt 4 ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 5 ble vedtatt med 20 mot 7 stemmer. 

 

Kommunestyret har etter dette fattet slikt vedtak: 

 
 

Vedtak: 

Sunndal kommunestyre har følgende uttalelse til NVE’s innstilling som gjelder revisjon av vilkåra 
for kraftproduksjon i Aura-vassdraget: 

1. Sunndal kommune ber om at alt uttak av konsesjonskraft fra Aura-vassdraget selges til 
OED-pris. Det må bli ensartede regler for beregning av konsesjonskraftpris. 

Siden 1959 er det skjedd store endringer i overføringsnettet, og kraft utveksles over 
hele landet, og til utlandet. Det bør derfor være samme konsesjonskraftpris for hele 
landet, og at denne beregnes som OED-pris – basert på en «gjennomsnittlig selvkost for 
et representativt antall vannkraftverk over hele landet».  

2. Sunndal kommune ber om at anleggsvegen skal ha fri ferdsel, jfr opprinnelige 
konsesjonsvilkår av 1953. Det skal ikke være anledning til å kreve brukerbetaling. Dagens 
vegstandard skal opprettholdes. 

Dagens vegstandard vil være tilstrekkelig for allmenheten. Det bør derfor være en veg 
som fritt kan benyttes av allmenheten, hvor drift og vedlikehold bekostes av Statkraft 
uten behov for et vegselskap og bruk av bompenger.  

3. Konsesjonæren skal sørge for biotopforberedende tiltak i gytebekker til gyteforhold er 
vesentlig forbedret. Konsesjonæren må fortsatt pålegges fiskeutsettinger jf. krav fra 
Fylkesmannen i Innlandet. 

4. Konsesjonæren skal bistå økonomisk for å bedre mulighetene for å dra eller kjøre ut båter 
på Aursjømagasinet.  Konsesjonæren skal sørge for at det er enkelt å sette ut båt i Reinsvatnet 
selv om dammen ikke er full. 

5. Konsesjonæren skal bistå økonomisk til økt tilrettelegging for friluftsliv: sykkelsti 
Aursjøhytta – Naustviken. 

 

  



 

PS 14/19 Godkjenning av Strategi for reiselivssatsing i Sunndal 2019 - 
2022 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Kommunestyret godkjenner Strategi for reiselivssatsing i Sunndal 2019 – 2022  
2. Konkretisering av aktuelle tiltak og mulig kommunal (del)finansiering av disse tas opp i 

forbindelse med kommunens budsjettarbeid og den forestående gjennomgangen av 
næringsarbeidets organisering i Sunndal.   

3. En årlig statusrapport for reiselivsarbeidet bes lagt fram ved utgangen av hvert år. 
Ansvarlig for rapporteringen er styringsgruppa for reiselivsarbeidet eller den som til 
enhver tid har det faktiske ansvaret for reiselivsarbeidet i Sunndal.   

 

Behandling i Formannskapet - 14.03.2019  

Ordfører Ståle Refstie ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han er styreleder i 
Sunndal Næringsselskap AS, som vil bli berørt av saken som tjenesteleverandør.  Ståle Refstie 
fratrådte under behandlingen av habilitetsspørsmålet.  Varaordfører Janne Merete Rimstad 
Seljebø tiltrådte som ordstyrer.  Formannskapet erklærte Ståle Refstie inhabil i behandlingen av 
saken, jf. forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

Representanten Stig Rune Andreassen, FrP, ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at 
han har opprettet en facebookside VisitSunndal, som han også har registrert i Brønnøysund og 
kjøpt domene på, for å fremme reiselivsdestinasjoner i Sunndal.  Andreassen fratrådte under 
behandlingen av habilitetsspørsmålet.  Formannskapet erklærte Stig Rune Andreassen habil i 
behandlingen av saken, jf. forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

 

Formannskapet sluttet seg enstemmig til innstillingen. 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

1. Kommunestyret godkjenner Strategi for reiselivssatsing i Sunndal 2019 – 2022  
2. Konkretisering av aktuelle tiltak og mulig kommunal (del)finansiering av disse tas opp i 

forbindelse med kommunens budsjettarbeid og den forestående gjennomgangen av 
næringsarbeidets organisering i Sunndal.   

3. En årlig statusrapport for reiselivsarbeidet bes lagt fram ved utgangen av hvert år. 
Ansvarlig for rapporteringen er styringsgruppa for reiselivsarbeidet eller den som til 
enhver tid har det faktiske ansvaret for reiselivsarbeidet i Sunndal.   

 

 

Behandling i Kommunestyret - 27.03.2019  

Ordfører Ståle Refstie ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han er styreleder i 
Sunndal Næringsselskap AS, som vil bli berørt av saken som tjenesteleverandør.  Ståle Refstie 
fratrådte under behandlingen av habilitetsspørsmålet.  Varaordfører Janne Merete Rimstad 
Seljebø tiltrådte som ordstyrer.  Kommunestyret erklærte Ståle Refstie inhabil i behandlingen av 
saken, jf. forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 



 

Maja Solli, V, la fram følgende utsettelsesforslag: 

«Strategien sendes tilbake til arbeidsgruppen som utvides med en representant som har sitt 
daglige virke innenfor reiseliv.  Strategien forbedres med fokus på å nå målgruppen vår: 
Nasjonale og internasjonale turister som ønsker naturopplevelser.  Gruppen bes se nærmere på: 

 Nytten av å være med i Visit Nordmøre og Romsdal og finne ut hva som må til for å utnytte 
denne markedsføringen bedre enn i dag. 

 Nytten av tradisjonell kontra digitale markedsføringskanaler. 
 Tydeliggjøring av kommunen sin rolle: Hvordan kan den legge til rette for reiselivssatsinga? 
 Om finansieringsordninga er innenfor lover og regler 
 Hvordan Sunndal kan jobbe for å bli et miljøvennlig reisemål og innarbeide dette i 

strategien.» 
 

Under debatten om utsettelsesforslaget trakk representanten Maja Solli sitt forslag. 

 

Representanten Einar Mo, SP, la fram følgende tilleggsforslag (nytt punkt 4): 

«Planen må ta inn målsettinger og strategien rundt vinterturisme.» 

 

Representanten Maja Solli, V, la deretter fram sitt utsettelsesforslag på nytt, se over. 

 

VOTERING: 

Det var 26 voterende. 

Utsettelsesforslaget fremmet av Maja Solli falt med 8 mot 18 stemmer. 

Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

Tilleggsforslaget ble enstemmig vedtatt. 

 

Kommunestyret har etter dette fattet slikt vedtak: 

 

Vedtak: 

1. Kommunestyret godkjenner Strategi for reiselivssatsing i Sunndal 2019 – 2022  
2. Konkretisering av aktuelle tiltak og mulig kommunal (del)finansiering av disse tas opp i 

forbindelse med kommunens budsjettarbeid og den forestående gjennomgangen av 
næringsarbeidets organisering i Sunndal.   

3. En årlig statusrapport for reiselivsarbeidet bes lagt fram ved utgangen av hvert år. 
Ansvarlig for rapporteringen er styringsgruppa for reiselivsarbeidet eller den som til 
enhver tid har det faktiske ansvaret for reiselivsarbeidet i Sunndal. 

4. Planen må ta inn målsettinger og strategien rundt vinterturisme.   
 



 

PS 15/19 Kontrollutvalget i Sunndal - SuSu-programmet 
Kontrollutvalgets innstilling 

Kontrollutvalget i Sunndal vil rapportere følgende til Sunndal kommunestyre etter 

gjennomgang av forvaltningen i SuSu-programmet: 

 

1. Kontrollutvalget konkluderer med at kommunen burde ha journalført og arkivert 
møteinnkallinger, protokoller og annen dokumentasjon fra SuSu-programmet i Sunndal 
kommune sitt post- og arkivsystem. 

2. Kontrollutvalget merker seg at det er ulike oppfatninger av om tildelte midler fra 
næringsfondet i Sunndal er bevilget og forvaltet etter gjeldende reglement. 
Kontrollutvalget ber om at en ved pågående gjennomgang av næringsarbeidet i Sunndal 
kommune søker å bringe klarhet i om gjeldende fullmakter er i samsvar med 
delegeringsreglementet og vedtekter for næringsfondet. 

3. Kontrollutvalget konkluderer med at habilitetsvurderinger er gjennomført i 7 av 21 møter 
i SuSu-programmet. Vurderingene er foretatt i forhold til behandling av 28 søknader om 
bedriftsretta tiltak. Det er ikke kontrollert om medlemmer i programstyret har deltatt i 
behandling av saker der habilitetsspørsmålet skulle vært vurdert. 

4. Kontrollutvalget konkluderer med at SuSu-programmet, ifølge kommuneloven og 
Sunndal kommune sitt reglement for arbeidsgodtgjørelse m.v. til kommunale 
folkevalgte, ikke har myndighet til å fastsette godtgjørelse til programstyret slik det er 
gjort i programstyret sitt møte 18.10.2013. 

5. Kontrollutvalget registrerer at ordføreren har mottatt møtegodtgjørelse fra SuSu i 2014, 
2015 og 2016. Ordfører har betalt tilbake mottatt møtegodtgjørelse og erkjent at han i 
tråd med reglement for arbeidsgodtgjørelse m.v. til kommunale folkevalgte i Sunndal 
kommune og som ordfører, oppnevnt av kommunestyret, ikke skulle hatt godtgjøring for 
SuSu-arbeidet. 
Kontrollutvalget konkluderer med at ordfører i tråd med reglement for 
arbeidsgodtgjørelse i Sunndal kommune ikke skulle ha mottatt godtgjørelse for sitt verv 
i SuSu-programmet. 

6. Kontrollutvalget ber om at Sunndal kommunestyre sørger for at de forhold som blir 
påpekt fra kontrollutvalget bringes i orden. 

 

Behandling i Kommunestyret - 27.03.2019  

Det ble fremmet følgende habilitetsspørsmål i saken: 

Ordfører Ståle Refstie ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han er styreleder i 
Sunndal Næringsselskap AS.  Refstie fratrådte under behandlingen av spørsmålet.  Varaordfører 
Janne Merete Rimstad Seljebø tiltrådte som ordstyrer.  Ståle Refstie ble enstemmig erklært 
inhabil, jf. Forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

Representanten Tone Hustad, H, ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at hun er 
styremedlem i SuSu-programmet.  Hustad fratrådte under behandlingen av spørsmålet.  



Representanten Endre Nisja var innkalt på forhånd og tiltrådte.  Tone Hustad ble enstemmig 
erklært inhabil, jf. Forvaltningslovens § 6, 1. ledd bokstav e). 

Representanten Sander Løken Berntsen, AP, ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at 
hans mor er styremedlem i SuSu-programmet.  Løken Berntsen fratrådte under behandlingen av 
spørsmålet.  Sander Løken Berntsen ble enstemmig erklært inhabil, jf. Forvaltningslovens § 6, 1. 
ledd bokstav b). 

Representanten Kjell Arne Nerland, FrP, ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han 
er varamedlem i styret for Sunndal Næringsselskap AS og har deltatt i blant annet budsjettsaker 
i selskapet.  Nerland fratrådte under behandlingen av spørsmålet.  Kjell Arne Nerland ble 
enstemmig erklært inhabil, jf. Forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

 

Representanten Erling Rød, FrP, la fram følgende alternative forslag til innstillingens punkt 2: 

«Etter gjeldende reglement er ikke SuSu-programmet et kompetent organ til å forvalte og tildele 
midler fra Næringsfondet i Sunndal.» 

 

Representanten Erling Outzen, SV, la fram følgende alternative forslag: 

«Kommunestyret tar rapporten om SuSu-programmet til orientering.» 

 

VOTERING: 
Det var 24 voterende. 

Det ble først votert over forslagene som var mest ytterliggående.  Innstillingen ble derfor satt 
opp imot forslaget fra Erling Outzen.  Forslaget fra Outzen ble vedtatt med 13 mot 11 stemmer 
avgitt for innstillingen. 

Voteringen over endringsforslaget til innstillingens punkt 2 falt derfor bort. 

 

Kommunestyret har etter dette fattet slikt vedtak: 

 

Vedtak: 

Kommunestyret tar rapporten om SuSu-programmet til orientering. 
 

  



 

PS 16/19 SuSu-programmet - Avklaringer i forbindelse med 
bevilgning og forvaltning av midler 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Kommunestyret definerer SUSU-programmet som kommunalt oppgavefellesskap, jfr den 
nye kommunelovens §19-1. 

2. SUSU-avtalen pkt 6.2 oppdateres slik at det er kommunen som oppnevner også de to 
næringslivsrepresentantene. 

3. Kommunestyret stadfester valg av følgende næringslivsrepresentanter etter nominasjon 
av Sunndal Næringsforening til SUSU programstyre: 

a. Gøril Berntsen – Sparebank 1 SMN 
b. Torstein Ottem – T. Ottem transport AS 

4. Kommunestyret delegerer til kommunens 4 programstyremedlemmer i fellesskap å 
forvalte midlene i tråd med vedtektene i Næringsfondet. 

5. Det utbetales møtegodtgjørelse til de kommunalt valgte medlemmene i tråd med 
kommunens reglement fra 01.01.2018. 

6. Fra medlemmene i programstyret skal det ikke kreves tilbakebetaling for utbetalt 
møtegodtgjørelse for tiden før 2018. 

7. Dette vedtaket forutsetter at Surnadal kommune gjennomfører vedtak som medfører at 
håndteringen blir samsvarende i de 2 kommunene. 

 

Behandling i Kommunestyret - 27.03.2019  

Det ble fremmet følgende habilitetsspørsmål i saken: 

Ordfører Ståle Refstie ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han er styreleder i 
Sunndal Næringsselskap AS.  Refstie fratrådte under behandlingen av spørsmålet.  Varaordfører 
Janne Merete Rimstad Seljebø tiltrådte som ordstyrer.  Ståle Refstie ble enstemmig erklært 
inhabil, jf. Forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

Representanten Tone Hustad, H, ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at hun er 
medlem i styret for SuSu-programmet.  Hustad fratrådte under behandlingen av spørsmålet.  
Representanten Endre Nisja var innkalt på forhånd og tiltrådte.  Tone Hustad ble enstemmig 
erklært inhabil, jf. Forvaltningslovens § 6, 1. ledd bokstav e). 

Representanten Sander Løken Berntsen, AP, ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at 
hans mor er medlem i styret for SuSu-programmet.  Løken Berntsen fratrådte under 
behandlingen av spørsmålet.  Sander Løken Berntsen ble enstemmig erklært inhabil, jf. 
Forvaltningslovens § 6, 1. ledd bokstav b). 

Representanten Kjell Arne Nerland, FrP, ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han 
er varamedlem i styret for Sunndal Næringsselskap AS og har deltatt i blant annet budsjettsaker 
i selskapet.  Nerland fratrådte under behandlingen av spørsmålet.  Kjell Arne Nerland ble 
enstemmig erklært inhabil, jf. Forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

 

Representanten Erling Rød, FrP, la fram følgende utsettelsesforslag: 



«Saken utsettes.» 

 

Representanten Einar Mo, SP, la fram følgende utsettelsesforslag: 

«Kommunestyret utsett saka.  Kommunedirektøren kontaktar Surnadal med tanke på å få 
likelydande vedtak i dei to samarbeidande kommunane.  Saka blir etter dette lagt fram til 
behandling i neste kommunestyremøte.» 

 

Utsettelsesforslagene fremmet av henholdsvis Erling Rød og Einar Mo ble sammenfattet i et 
fellesforslag likelydende Einar Mo sitt forslag. 

 

VOTERING: 

Det var 24 voterende. 

Utsettelsesforslaget ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

Kommunestyret utsett saka.  Kommunedirektøren kontaktar Surnadal med tanke på å få 
likelydande vedtak i dei to samarbeidande kommunane.  Saka blir etter dette lagt fram til 
behandling i neste kommunestyremøte. 
 

 

 

PS 17/19 Finansiering programfag breddeidrett Sunndal 
videregående skole 
Kommunedirektørens innstilling 

Formannskapet vedtar å utbetale et tilskudd til programfag breddeidrett ved Sunndal 
videregående skole på kroner 150 000 pr skoleår i 3 år fra og med skoleåret 2019 -2021. 
Tilskuddet forutsetter at elevtallet pr år er på minimum 10 elever. Tilskuddet dekkes gjennom 
disposisjonsfondet.  

 

Behandling i Teknikk-, miljø- og kulturutvalget - 13.03.2019  

Sander Løken Berntsen ba utvalget vurdere hans habilitet til å delta under behandling av TMK-
sak 17/19, på grunn av at hans far er rektor ved Sunndal videregående skole. Jf. Fvl. § 6, første 
ledd, bokstav b.  Utvalget vedtok enstemmig at Sander Løken Berntsen er habil til å delta i 
behandling av saken. 

 

Linn Rødset ba utvalget vurdere hennes habilitet til å delta under behandling av TMK-sak 17/19, 
på grunn av at hun er ansatt ved Sunndal videregående skole. Jf. Fvl § 6, andre ledd.  Utvalget 
vedtok enstemmig at Linn Rødset er habil til å delta i behandling av saken. 

 



Kjell Arne Nerland, FRP, satte fram slik forslag til vedtak i TMK-sak 18/19: 

Formannskapet vedtar å utbetale et tilskudd til programfag breddeidrett ved Sunndal 
videregående skole på kr 150 000 per skoleår i 3 år fra og med skoleåret 2019 – 2021.  Tilskuddet 
forutsetter at elevtallet per år er på minimum 10 elever. Tilskuddet dekkes gjennom 
disposisjonsfondet. 

Tilbudet skal gjelde alle elever ved Sunndal vgs. 

 

Steinar Husby, V, satte fram slik tilleggsforslag: Teknikk-, miljø- og kulturutvalget anbefaler at 
saken sendes til kommunestyret for endelig vedtak. 

 

VOTERING: 

Innstillingen ble vedtatt mot 1 stemme. 

Forslag til vedtak framsatt av Kjell Arne Nerland falt mot 2 stemmer. 

Tilleggsforslaget framsatt av Steinar Husby ble vedtatt med 6 mot 5 stemmer. 

Innstillingen med det vedtatte tilleggsforslaget ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak 

Formannskapet vedtar å utbetale et tilskudd til programfag breddeidrett ved Sunndal 
videregående skole på kroner 150 000 pr skoleår i 3 år fra og med skoleåret 2019 -2021. 
Tilskuddet forutsetter at elevtallet pr år er på minimum 10 elever. Tilskuddet dekkes gjennom 
disposisjonsfondet. 

Teknikk-, miljø- og kulturutvalget anbefaler at saken sendes til kommunestyret for endelig 
vedtak. 

 

Behandling i Formannskapet - 14.03.2019  

Representanten Erling Outzen, SV, ba om å få vurdert sin habilitet med bakgrunn i at han er 
ansatt som lærer ved Sunndal vidaregåande skole.  Erling Outzen fratrådte under behandlingen 
av habilitetsspørsmålet.  Formannskapet erklærte Erling Outzen habil i behandlingen av saken, 
jf. forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

 

Kommunedirektør Randi Dyrnes orienterte innledningsvis. 

Det ble opplyst om at etter at saken ble sendt ut er kommunedirektøren og økonomisjefen 
kommet til at saken må legges fram i kommunestyret da det foreslås finansiert over 
disposisjonsfond. 

 

Representanten Stig Rune Andreassen, FrP, la fram følgende tilleggsforslag: 

«Tilbudet tilbys alle elever ved Sunndal vidaregåande skole.» 

 



Under debatten ble det reist habilitetsspørsmål mot representanten Bjørn Flemmen Steinland, 
som er styreleder i Sunndal Sparebank.  Sunndal Sparebank har ifølge opplysninger i 
lokalpressen, sagt at de vil støtte tilbudet om breddeidrett dersom kommunen yter et tilskudd.  
Steinland fratrådte under behandlingen av habilitetsspørsmålet.  Formannskapet erklærte Bjørn 
Flemmen Steinland inhabil i behandlingen av saken, jf. forvaltningslovens § 6, 2. ledd. 

 

VOTERING: 

Det ble først votert over innstillingen, som ble vedtatt med 9 mot 1 stemme. 

Deretter ble det votert over tilleggsforslaget, som ble enstemmig vedtatt. 

 

Formannskapet har etter dette fattet slikt vedtak: 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

Sunndal kommunestyre vedtar å utbetale et tilskudd til programfag breddeidrett ved Sunndal 
videregående skole på kroner 150 000 pr skoleår i 3 år fra og med skoleåret 2019 -2021. 
Tilskuddet forutsetter at elevtallet pr år er på minimum 10 elever. Tilskuddet dekkes gjennom 
disposisjonsfondet.  

Tilbudet tilbys alle elever ved Sunndal vidaregåande skole. 

 

Behandling i Kommunestyret - 27.03.2019  

Formannskapets innstilling ble vedtatt med 24 mot 3 stemmer. 

 

Vedtak: 

Sunndal kommunestyre vedtar å utbetale et tilskudd til programfag breddeidrett ved Sunndal 
videregående skole på kroner 150 000 pr skoleår i 3 år fra og med skoleåret 2019 -2021. 
Tilskuddet forutsetter at elevtallet pr år er på minimum 10 elever. Tilskuddet dekkes gjennom 
disposisjonsfondet.  

Tilbudet tilbys alle elever ved Sunndal vidaregåande skole. 
 

  



 

PS 18/19 Arbeid og aktivitet etter endt introduksjonsprogram- 
sluttrapport 
Rådmannens innstilling 

Kommunestyret tar sluttrapporten til etterretning.  

 

Behandling i Oppvekst- og omsorgsutvalget - 12.03.2019  

Oppvekst- og omsorgsutvalget sluttet seg enstemmig til kommunedirektørens innstilling. 
 

Oppvekst- og omsorgsutvalget fremmer slik innstilling til kommunestyret: 

Kommunestyret tar sluttrapporten til etterretning. 

 

Behandling i Kommunestyret - 27.03.2019  

Sjef for NAV Anne Kari Grimstad orienterte innledningsvis. 

Innstillingen fra oppvekst- og omsorgsutvalget ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

Kommunestyret tar sluttrapporten til etterretning. 
 

 

 

PS 19/19 Budsjettregulering investeringsbudsjett 2019 - overføring av 
ubrukte bevilgninger fra 2018 
Rådmannens innstilling 

Investeringsbudsjettet for 2019 reguleres i forhold til gjenværende bevilgninger fra 2018. 
Tilsvarende regulering foretas også i forhold til finansiering som skjer i henhold til opprinnelig 
finansieringsplan, hovedsakelig  gjennom ubrukte lånemidler.  

Samlet overføring på 23,33 millioner kommer som et tillegg til eksisterende investeringsramme 
og er fordelt mellom tjenesten slik som tabellen viser.  

 
 



Behandling i Formannskapet - 14.03.2019  

Formannskapet sluttet seg enstemmig til innstillingen. 

 

Formannskapets innstilling til kommunestyret: 

Investeringsbudsjettet for 2019 reguleres i forhold til gjenværende bevilgninger fra 2018. 
Tilsvarende regulering foretas også i forhold til finansiering som skjer i henhold til opprinnelig 
finansieringsplan, hovedsakelig gjennom ubrukte lånemidler.  

Samlet overføring på 23,33 millioner kommer som et tillegg til eksisterende investeringsramme 
og er fordelt mellom tjenesten slik som tabellen viser.  

 
 

Behandling i Kommunestyret - 27.03.2019  

Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
 

Vedtak: 

Investeringsbudsjettet for 2019 reguleres i forhold til gjenværende bevilgninger fra 2018. 
Tilsvarende regulering foretas også i forhold til finansiering som skjer i henhold til opprinnelig 
finansieringsplan, hovedsakelig gjennom ubrukte lånemidler.  

Samlet overføring på 23,33 millioner kommer som et tillegg til eksisterende investeringsramme 
og er fordelt mellom tjenesten slik som tabellen viser.  

 
 

 

 



PS 20/19 Sammenslåing av Møre og Romsdal Revisjon IKS og 
kommunerevisjonsdistrikt nr 3 i Møre og Romsdal IKS (komrev3) 
Kommunedirektørens innstilling 

1. Sunndal kommune slutter seg til samvirkeforetaket med navn Møre og Romsdal revisjon 
SA. 

2. Sunndal kommune godkjenner utkastet til vedtekter. 
3. Som representant til årsmøtet i Møre og Romsdal revisjon SA blir ___________ valgt. 

Følgende vararepresentanter blir valgt i rekkefølge: 

1. 

2. 

3. 

4. 

4. Sunndal kommune vedtar at Møre og Romsdal Revisjon IKS blir oppløst, og egenkapitalen 
blir tilbakeført eierne i henhold til gjeldende regler. 

5. Sunndal kommune godkjenner at kontorutstyr og lignende i Møre og Romsdal Revisjon 
IKS blir overført til Møre og Romsdal revisjon SA.  Ansatte i Møre og Romsdal Revisjon 
IKS får tilbud om stilling i Møre og Romsdal revisjon SA i tråd med kapittel 16 i Lov om 
arbeidsmiljø. 

6. Sunndal kommune godkjenner at pensjonsforpliktelser på tidligere ansatte i Møre og 
Romsdal Revisjon IKS blir fordelt på eierkommunene. 

7. Sunndal kommune øker rammen til økonomiavdelingen med kr 105 000 for å dekke 
estimert andel av utgifter til pensjon for Møre og Romsdal Revisjon IKS. 

 

Behandling i Kommunestyret - 27.03.2019  

Saken ble foreslått utsatt i forbindelse med godkjenning av dagsorden.  Kommunestyret ga sin 
tilslutning til dette.  Saken ble derfor ikke åpnet for realitetsbehandling. 

 
 

 

 

PS 21/19 Årsmelding 2018 for Sunndal eldreråd 
Rådmannens innstilling 

Sunndal kommunestyre tar årsmelding for eldrerådets virksomhet i 2018 til etterretning. 

 

Behandling i Eldrerådet - 05.02.2019  

Eldrerådet sluttet seg enstemmig til innstilingen. 
 

Eldrerådet fremmer slik innstilling til kommunestyret: 

Sunndal kommunestyre tar årsmelding for eldrerådets virksomhet i 2018 til etterretning. 



 

Behandling i Kommunestyret - 27.03.2019  

Eldrerådets innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: 

Sunndal kommunestyre tar årsmelding for eldrerådets virksomhet i 2018 til etterretning. 
 

 

  



Interpellasjoner 

IN 2/19 Interpellasjon i kommunestyret 27.03.2019 - Nei til atomvåpen! 
Behandling i Kommunestyret - 27.03.2019  

Representanten Erling Outzen, SV, la fram følgende interpellasjon: 

«Nei til atomvåpen! 

Ordførar.  

I 2017 vedtok eit stort fleirtal av medlemslanda i FN ein traktat som går inn for forbod mot 
atomvåpen i heile verda. Solberg-regjeringa stemte imot, saman med atom-makter ein helst 
ikkje vil samanlikne seg med, som til dømes Nord-Korea. Den internasjonale kampanjen mot 
atomvåpen ICAN, som arbeider for eit slikt forbod, fekk same året Nobels Fredspris av den 
norske nobelkomiteen.  

No har folket sjølv i mange lokalsamfunn tatt initiativ, trass i kva regjeringane deira står for. 
Kommunar har vedtatt å gå inn for atomvåpenforbod. Det gjeld byar som Manchester, Los 
Angeles, Sydney, Hiroshima og Nagasaki, men au Trondheim, Tromsø og snart Oslo her i landet.  

Det gjeld å skape eit press for nedrusting. Også i arbeidet for eit forbod mot landminer var det 
motstand, slik vi ser med atomvåpen. Men i dag har 80 % av statane i verda signert forbodet mot 
landminer. Takka vere dette internasjonale presset nedanfrå. 

Når andre kommunar her i landet og i andre land har vedtatt støtte til eit atomvåpenforbod, går 
eg ut frå at dette kan også Sunndal gjere. Eg inviterer derfor kommunestyret til eit vedtak om at 
også vår kommune støttar eit globalt atomvåpenforbod. 

Ordførar, vil du støtte eit slikt vedtak, som vi kan sende til regjeringa og alle partigruppene på 
stortinget? 

Forslag til vedtak: 

Sunndal kommune er djupt bekymra for den alvorlege trusselen atomvåpen utgjer 
mot lokalsamfunn over heile verda. Vi meiner at innbyggarane våre har rett til å leve i ei verd 
fri for atomvåpen. All bruk av atomvåpen, enten med vilje eller på grunn av feil eller uhell, vil 
ha katastrofale, omfattande og langvarige konsekvensar for menneske, samfunn og 
miljø. Derfor støttar Sunndal kommune FN-traktaten som forbyr atomvåpen, og oppfordrar 
den norske regjeringa til å slutte seg til avtalen. 

Erling Outzen (SV)» 

 

Ordfører Ståle Refstie la fram følgende svar i kommunestyret: 

«Svar til Erling Outzen på interpellasjon IN 2/19: 
Nei til atomvåpen! 
 
I en interpellasjon spør Erling Outzen om jeg støtter følgende forslag til vedtak i 
kommunestyret: 
 
Sunndal kommune er djupt bekymra for den alvorlege trusselen atomvåpen utgjer mot 
lokalsamfunn over heile verda. Vi meiner at innbyggarane våre har rett til å leve i ei verd fri for 
atomvåpen. All bruk av atomvåpen, enten med vilje eller på grunn av feil eller uhell, vil ha 
katastrofale, omfattande og langvarige konsekvensar for menneske, samfunn og miljø. Derfor 



støttar Sunndal kommune FN-traktaten som forbyr atomvåpen, og oppfordrar den norske 
regjeringa til å slutte seg til avtalen. 
 
Den 3, mars fattet årsmøtet i Møre og Romsdal Arbeiderparti følgende enstemmige vedtak, 
etter forslag fra AUF: «Møre og Romsdal Arbeiderparti vil at Norge skal undertegne og 
ratifisere FN-traktaten som forbyr atomvåpen, og i påvente av dette ønske den velkommen og 
delta som observatør på statspartsmøtene.» 
 
Jeg støtter derfor forslaget fra Erling Outzen, og anbefaler kommunestyret å gjøre det 
samme.» 
 

Forslaget til vedtak fremmet av Erling Outzen ble vedtatt med 26 mot 1 stemme. 

 

Vedtak: 

Sunndal kommune er djupt bekymra for den alvorlege trusselen atomvåpen utgjer 
mot lokalsamfunn over heile verda. Vi meiner at innbyggarane våre har rett til å leve i ei verd fri 
for atomvåpen. All bruk av atomvåpen, enten med vilje eller på grunn av feil eller uhell, vil 
ha katastrofale, omfattande og langvarige konsekvensar for menneske, samfunn og miljø. Derfor 
støttar Sunndal kommune FN-traktaten som forbyr atomvåpen, og oppfordrar den 
norske regjeringa til å slutte seg til avtalen. 
 

 

 

IN 3/19 Interpellasjon i kommunestyret 27.03.2019 - 8. mars som flaggdag 
Behandling i Kommunestyret - 27.03.2019  

Representanten Erling Outzen, SV, la fram følgende interpellasjon: 

«Interpellasjon i kommunestyret 27/3 2019 

Ordførar. 

Det er framleis mars månad. Den månaden den internasjonale kvinnedagen er lagt til. 8. mars, 
altså. Dei viktigaste statlege flaggdagane er i mai – 1. mai, 8. mai og 17. mai. Dagar da alle 
kommunar flaggar, i tillegg til staten. Og mange av oss privatpersonar. 

Flaggdagane i mai er svært viktige datoar. Alle saman. 1. mai for arbeidarrørsla, 8. mai for 
frigjeringa frå nazi-okkupasjonen, 17. mai som grunnlovsdagen og starten på demokratiet her i 
landet. 

Men kvinner er halve folket. Utan like rettar for kvinner kan det ikkje finnast folkestyre fullt ut. 
Det tok nesten hundre år frå grunnlova blei vedtatt til kvinnene her i landet fekk stemmerett. Og 
vi var eitt av dei første landa som innførte det. Sidan da har det vore kjempa mange kampar frå 
kvinnene og menn som støttar dei, for større likestilling og kvinnerettar. Og framleis er vi ikkje i 
mål. Heller ikkje her i landet. Retten til å bestemme over eigen kropp er under press, likelønn er 
det framleis ikkje. For å nemne to eksempel. 

8. mars er derfor ein svært viktig markeringsdag for mange kvinner og ein god del menn. Men 8. 
mars er ikkje ein offisiell statleg flaggdag – enno. Derimot har kommunestyret i Bergen vedtatt 
kommunal flagging også 8. mars, i tillegg til dei statleg bestemte flaggdagane. Det synest eg 



Sunndal kommune også skal gjere. Eg håpar ordføraren er einig med meg i det. Eg trur mange 
vil sette pris på at Sunndal kommune flaggar også 8. mars. 

Forslag: 

Sunndal kommunestyre vil at den internasjonale kvinnedagen 8. mars skal vere kommunal 
flaggdag her i kommunen.  

Erling Outzen (SV)» 

 

Ordfører Ståle Refstie la fram følgende svar på interpellasjon: 

«Svar til Erling Outzen på interpellasjon IN 3/19: 
8. mars som flaggdag 
 
I en interpellasjon spør Erling Outzen om jeg er enig med ham i at kommunen bør flagge på 
den internasjonale kvinnedagen den 8. mars, og om jeg støtter følgende forslag til vedtak i 
kommunestyret: 
 
Sunndal kommunestyre vil at den internasjonale kvinnedagen 8. mars skal vere kommunal 
flaggdag her i kommunen. 
 
Jeg ser ingen grunn til at den internasjonale kvinnedagen den 8. mars ikke skal være flaggdag 
på lik linje med for eksempel den 1. mai, arbeidernes internasjonale kampdag, som har vært 
offisiell flaggdag siden 1935. Jeg støtter derfor forslaget fra Erling Outzen, og anbefaler 
kommunestyret å gjøre det samme.» 
 

Forslaget til vedtak fra Erling Outzen falt med 8 mot 19 stemmer. 
 

 

  



Spørsmål til ordfører 

SP 3/19 Spørsmål til kommunedirektøren i kommunestyret 27.03.2019 - universell 
utforming, statusgjennomgang for alle etater i Sunndal kommune 
Behandling i Kommunestyret - 27.03.2019  

Representanten Edgar Gundersen, AP, la fram følgende skriftlige spørsmål: 

«Spørsmål til kommunedirektøren 

Som ledere i 2 utvalg med særlig ansvar for universell utforming, ønskes det at administrasjon 
gjennomfører en helhetlig statusgjennomgang for alle etater i kommunen.  Dette for å bedre 
tilretteleggingen for mennesker med nedsatt funksjonsevne. 

Spørsmålsstillerne har fått tilbakemeldinger om hvordan Sunndal kommune håndterer dette 
med universell utfordring og gjennomføring.  Eksempelvis lagring av snø på handikapparkering, 
ikke gode nok oppmerkede plasser etc. 

I 2018 tok elever i grunnskolen opp tema om universell utfordring også i det private næringsliv.  
De fant områder på skilting, høye betalingsautomater, dårlig belysning mm. 

Hensikten med dette spørsmål er å sette fokus for å få en samlet oversikt og innlede et 
administrativ/politisk samarbeide.  Dette vil være med på å skape en prosess til en bedre 
hverdag, for de med nedsatt funksjonshemming.» 

 

Kommunedirektør Randi Dyrnes la fram følgende svar på spørsmålet: 

«Spørsmål ang universell utforming: 
Universell utforming er gjeldende på veldig mange områder. 
Det vi oftest forbinder med det er universell utforming av bygg. Men det gjelder på så mange flere 
områder: Da vi innførte ny økonomirapportering med røde og grønne symboler – glemte vi helt 
universell utforming.  
Spørsmålene her gjelder en helhetlig statusgjennomgang for alle etater i kommunen for å bedre 
tilretteleggingen for mennesker m nedsatt funksjonsevne. 
 
Når det gjelder bygg har vi løpende dialog med Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne. I alle 
byggeprosjekter opprettes det en referansegruppe der rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
oppnevner sin representant. Representanten har spesielt fokus på universell utforming, lys, lyd, 
stigningsforhold på ramper, tilgang til bygg osv. 
 
Ellers fokuserer også eiendomstjenesten på universell utforming også i de mindre prosjektene, der 
vaktmestrene har løpende dialog med brukerne av de ulike byggene. Brukerne tas med på råd for å få 
byggene så universelt utformet som mulig. Vi har en del eldre bygningsmasse der alt ikke er helt på 
topp, men mener det skal være innenfor det som kan forventes. 
 
Når det gjelder eksemplene på snø handicap-plasser, så er dette en glipp, eller en midlertidig løsning 
ved store snøfall. Dette er det fokus på blant våre mannskaper. 
Oppmerking av parkeringsplasser er også et punkt som sjekkes kontinuerlig og utbedres i 
sommerhalvåret. 
 
Kommunalteknisk tjeneste har årlige midler kr. 0,5 mill. til trafikksikkerhet,-  noe som i stor grad blir 
benyttet til slike formål, eksempelvis ny gatebelysning og gang-/sykkelveger. 
Totalt sett er Sunndal en mønsterkommune på dette området i forhold til mange andre. Det betyr ikke 
at vi ikke kan bli bedre. Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne er en meget viktig medspiller, 



som har påpekt forbedringspunkter, som vi fortløpende har utbedret, som for eksempel nedsenking av 
fortauskanter ved fotgjengeroverganger mm.  
 

Det vil være et meget omfattende arbeid å få en samlet oversikt på universell utforming, og det vil 
kreve betydelige ressurser på å kartlegges. En slik kartlegging vil også skape forventninger om 
endringer, som sannsynligvis kan bli krevende å innfri. For all del – det fins enkle og rimelige løsninger 
på mange utfordringer, som kommunen gjerne bidrar med, fra dag til dag. 
 
Kommunedirektøren vil ta dette med som innspill på mulig fokusområde i neste planleggingsperiode – 
og vi tar det også med som innspill i den nye samfunnsplanen. Utover det ønsker vi at det kommer 
innspill daglig på forbedringsmuligheter.» 
 
 


